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Farmacja szpitalna – niewykorzystany potencjał polskich
szpitali

Główny Inspektor Farmaceutyczny Zofia Ulz rozpoczęła akcję informacyjną wspierającą rozwój farmacji
szpitalnej. Ścisła współpraca lekarzy o farmaceutów w nowocześnie zarządzanym szpitalu przynosi
poprawę wyników terapii pacjenta. Oznacza także wymierne oszczędności dla szpitala wynikające z
racjonalnej gospodarki lekami.

Niestety, uczestnictwo farmaceutów przy podejmowaniu kluczowych decyzji
terapeutycznych jest rzadkością w polskich szpitalach. Problemem jest również
brak nowoczesnego wyposażenia w aptekach szpitalnych.

W dniu 26 maja 2014 r. W Warszwie odbyło się pierwsze z cyklu seminariów
organizowanych przez Głównego Inspektora Farmaceutycznego. Tytuł
seminarium wzbudził zainteresowanie dyrektorów szpitali i kierowników aptek
szpitalnych  „Apteki szpitalne – standardy techniczne w kontekście zadań
ustawowych” - w spotkaniu wzięło udział 179 osób. Wśród prelegentów wystąpili
prof. dr hab. Edmund Grześkowiak Konsultant Krajowy w dziedzinie Farmacji
Szpitalnej, dr Kazimierz Jakubiec Wielkopolski Wojewódzki Inspektor
Farmaceutyczny oraz Leszek  Maliszewski Zastępca Dyrektora Departamentu
Inspekcji ds. Wytwarzania GIF. W części szkoleniowej przedstawiono korzyści dla
pacjenta, personelu i szpitala wynikające z centralnego sporządzania leków
cytostatycznych w aptece szpitalnej oraz omówiono bazę techniczną apteki
szpitalnej, umożliwiającą realizację usług farmaceutycznych. Ponadto omówiono
aspekty prawne dotyczące radiofarmaceutyków wykorzystywanych w szpitalach.
Spotkanie zakończono panelem dyskusyjnym z udziałem wszystkich
zaproszonych gości.
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